
MESTO Nové Mesto nad Váhom 
                     Komisia pre ochranu životného prostredia  

 

 

 

 Zápis č. 7/2023 

zo zasadnutia komisie zo dňa 09. novembra 2023 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny  

 

Program:  

1. Otvorenie 

2. Kontrola plnenia stanovísk komisie  

3. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mesta Nové Mesto nad Váhom o miestnom 

poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady  

4. Informácia o žiadostiach a vydaných súhlasoch na výruby drevín podľa zákona            

č. 543/2002 Z.z. o ochrane prírody a krajiny v znení neskorších predpisov  

5. Rôzne 

6. Záver  

 

K bodu č. 1: Otvorenie 

 

Zasadnutie komisie otvoril predseda komisie Ing. Kopunec, ktorý privítal prítomných 

členov komisie. Taktiež privítal zástupcov mesta a Technických služieb mesta – primátora  

mesta Ing. Františka Mašlonku, zástupcu primátora Mgr. Andreja Neuschla, prednostu úradu                 

Ing. Františka Sádeckého, referentku poplatkov za komunálne odpady Bc. Martinu Čačíkovú 

a vedúceho ekologického strediska TSM Ing. Slavomíra Lacka.  

         Následne bol odsúhlasený program rokovania komisie, pričom poradie prerokovania  

bodu 2 a 3 sa vymenilo.   

 

 

 

K bodu č. 2: Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mesta Nové Mesto nad Váhom 

o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady  

 

Návrh nového Všeobecne záväzného nariadenia mesta Nové Mesto nad Váhom 

o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady (ďalej len „VZN“)  

predstavil prednosta úradu Ing. František Sádecký. K zasadnutiu komisie sa online pripojila 

aj Bc. Zuzana Čachová – expertka Únie miest Slovenska pre komunálne odpady, ktorá 

vypracovala návrh VZN.  

Nové VZN vychádza zo zákona č. 582/2004 Z.z. o miestnych daniach a miestnom 

poplatku za KO a DSO, ako aj zo zákona č. 563/2009Z.z. o správe daní (daňový poriadok). 

V súčasnosti platné VZN č. 1/2006 bolo už 8 krát novelizované formou dodatkov, čím v praxi 

dochádza k neprehľadnosti jednotlivých ustanovení a povinností. Z uvedeného dôvodu mesto 

pristúpilo k predloženiu nového návrhu VZN, ktoré upravuje práva a povinnosti pre 

poplatníkov mesta ako aj správcu dane a tieto dáva do súladu s platnou legislatívou.  
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Výška poplatku pre FO ani pre FOP a PO sa nemení. Pre FO naďalej platí paušálny 

poplatok vo výške 42 €. Tento poplatok platí pre všetky FO (zákon neumožňuje inú sadzbu 

poplatku pri viacčlenných rodinách). Pre FOP a PO je zavedený nevážený množstvový zber 

určený objemom nádoby a frekvenciou pri zachovaní doterajších sadzieb za jednotlivé 

nádoby.  

 

Zásadné zmeny:  

- správcom miestneho poplatku za KO a DSO môže byť len mesto (§ 4 ods. 1 zákona             

č. 563/2009 Z.z.), preto sa výber poplatku od FOP a PO presúva z Technických služieb 

mesta na mesto. Doteraz platné zmluvy medzi TSM a FOP resp. PO budú vypovedané 

a poplatok už bude vyrubovať mesto na základe Dohody o využívaní  množstvového 

zberu KO pre FOP a PO.  

- pre zabezpečenie dostatočného objemu nádoby a frekvencie vývozu sú navrhnuté 

minimálne objemy k počtu osôb v prevádzke.  

- do VZN bola doplnená možnosť vrecovej likvidácie odpadu v lokalitách, kde nie je 

možné umiestnenie zbernej nádoby resp. aj ako možnosť doplnkovej služby 

v mimoriadnych prípadoch, keď zvolený objem nádoby nebude poplatníkovi 

postačovať,  

- súčasťou VZN sú aj nové tlačivá, ktorými si budú poplatníci plniť oznamovacie 

povinnosti. Okrem iných aj tlačivo, ktorým budú poplatníci žiadať o zníženie, 

odpustenie resp. vrátenie poplatku alebo sa prihlasovať k užívaniu nehnuteľnosti.  

 

Po predstavení návrhu VZN prebehla diskusia, pričom Bc. Zuzana Čachová odpovedala 

na otázky a pripomienky. Najväčšia diskusia prebehla k nasledovným bodom:  

-  § 9 splátky, pričom komisia odporučila, aby bolo platenie poplatku rozdelené na              

2 splátky, nakoľko pri viacčlenných rodinách ide o veľkú čiastku z rozpočtu 

domácnosti, ktorú treba zaplatiť naraz. Uvedené opatrenie je pro klientské.  

- § 11 odpustenie a zníženie poplatku:  

 – výška odpustenia pre študentov bývajúcich na internáte – po diskusii komisia 

odporučila, aby bolo zachované 50 % zníženie poplatku (správnosť znenia navrhnutá 

mestom bude ešte odkonzultovaná s ministerstvom financií).   

- Ing. Kopunec navrhol zníženie poplatku pre držiteľov Jánskej plakety za darovanie krvi 

– Bc. Čachová uviedla, že uvedené nie je možné, nakoľko zákon presne stanovuje, 

v akých prípadoch môže poplatníkovi znížiť poplatok a to FO v hmotnej núdzi, FO 

staršia ako 62 rokov, držiteľ preukazu FO s ťažkým zdravotným postihnutím so 

sprievodcom, prevažne alebo úplne bezvládna fyzická osoba alebo poplatníkovi, ktorý 

preukáže, že vytriedil určitý podiel komunálneho odpadu. Vekovú hranicu poplatníka, 

môže obec zvýšiť.  

- na otázku oslobodenia dôchodcov odpovedal primátor mesta, že v tomto meste žije 

5500 ľudí nad 62 rokov a to by bol výpadok 231 000 €, ktoré by sa automaticky museli 

rozrátať medzi zostávajúcich poplatníkov a poplatok by tak musel byť pre ostatných  

zvýšený. Takisto akékoľvek iné zníženie alebo odpustenie poplatku pre ktorúkoľvek 

skupinu obyvateľstva by znamenalo, že sa zvýši poplatok pre ostatných poplatníkov.  

 

 

Stanovisko komisie:  

Komisia odporúča prijať Všeobecne záväzné naradenia mesta Nové Mesto nad Váhom 

o miestnom poplatku za KO a DSO. Komisia odporúča výber poplatku v dvoch splátkach. 

Zároveň komisia odporúča ešte preveriť správnosť formulácie § 11 na ministerstve financií 

a po doručení stanoviska rozhodnúť o definitívnom znení § 11.  
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K bodu č. 3: Kontrola plnenia stanovísk komisie.  

 

Kontrolu plnenia stanovísk komisie uskutočnila tajomníčka komisie Ing. Paučinová, 

ktorá oboznámila členov komisie s postupom mesta pri jednotlivých odporučeniach komisie.  

V prípade štúdií nového cintorína v Novom Meste nad Váhom ešte nepadlo definitívne 

rozhodnutie, ktorá architektonická štúdia bude ďalej rozpracovaná. Ing. Poriez pripomienkoval, 

že v zápisnici zo zasadnutia zo dňa 14.09.2023 nie je uvedená jeho pripomienka, ktorá sa týkala 

vyčlenenia určitej plochy na pochovávanie v prípade hromadnej epidémie.  

 Tajomníčka komisie informovala členov komisie, že mesto Nové Mesto nad Váhom 

požiadalo o vydanie súhlasu na výrub dreviny – „vianočného stromčeka“ – Smreka rastúceho  

na Námestí slobody. Keďže mesto Nové Mesto nad Váhom je vlastníkom pozemku 

a žiadateľom  zároveň, rozhodnutie bude vydávať obec Moravské Lieskové. Zároveň boli 

členovia komisie informovaní o záväznom stanovisku Krajského pamiatkového úradu Trenčín, 

ktorý súhlasil s výrubom smreka, ale náhradnú výsadbu požaduje situovať mimo pamiatkovej 

zóny mesta Nové Mesto nad Váhom. Proti výsadbe nového vianočného stromčeka je aj 

architekt námestia. Mesto má však jednoznačný záujem na výsadbe nového „vianočného“ 

stromu na námestí, preto bude ďalej rokovať s Krajským pamiatkovým úradom.  

 

Stanovisko komisie:  

 Komisia zobrala kontrolu plnenia stanovísk komisie na vedomie.  

 

 

K bodu č. 4: Informácia o žiadostiach a vydaných súhlasoch na výruby drevín podľa 

zákona č. 543/2002 Z.z. o ochrane prírody a krajiny v znení neskorších predpisov.  

 

Na základe požiadavky komisie tajomníčka komisie Ing. Paučinová predložila členom 

komisie zoznam žiadostí na výrub a vydaných rozhodnutí na výrub drevín za mesiac september 

a október 2023. Zoznam žiadostí a rozhodnutí je v prílohe, ktorá sa prikladá k zápisnici.  

 

Stanovisko komisie:  

 Komisia zobrala informáciu o žiadostiach a  vydaných rozhodnutiach na výrub za 

mesiac september a október 2023 na vedomie. Zoznam žiadostí a vydaných rozhodnutí je 

uvedený v prílohe, ktorá sa prikladá k zápisnici.  

 

 

K bodu č. 5: Rôzne   

 

 Tajomníčka komisie Ing. Paučinová požiadala členov komisie, aby si všetci vyskúšali 

prihlasovanie prostredníctvom Digi správy, nakoľko po schválení nového rokovacieho 

poriadku bude celý proces dokumentovania zasadnutí komisie prebiehať už len cez Digi správu 

(od 01.01.2024). Členovia komisie, ktorí budú mať problémy s prihlasovaním, budú 

kontaktovať tajomníčku komisie, ktoré zabezpečí prostredníctvom Digi správy vyriešenie 

prihlasovania.  
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 Tajomníčka komisie Ing. Paučinová informovala, že členka komisie Ing. Barbora 

Redecká požiadala o uvoľnenie z komisie z osobných dôvodov a na najbližšom zasadnutí MsZ 

bude uvoľnená z členstva v komisii.  

 

  

K bodu č. 6: Záver 

          Na záver predseda komisie poďakoval prítomným členom za účasť.  

 

 

V Novom Meste nad Váhom, dňa 28.11.2023 

 

 

 

 

 

 

 Ing. Daniel KOPUNEC         Ing. Zuzana PAUČINOVÁ   

      predseda komisie                                 tajomníčka komisie  

 

 

 

 

 

Príloha:  

- Prezenčná listina zo zasadnutia – k prvopisu zápisnice  

- Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mesta Nové Mesto nad Váhom o miestnom 

poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 

- Zoznam žiadostí a vydaných rozhodnutí na výrub za mesiac september – október  


